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Voorzitter, het zal vanavond vermoedelijk veel gaan over de 
verschillende crisissen waarin dit land zit en wat dan van ons als raad 
voor handelswijze vraagt. Maar ik wil het graag hebben over waar we 
staan in Heemskerk ONDANKS deze crisissen. Ik licht deze keuze 
graag toe. D66 denkt namelijk dat het belangrijk is je regelmatig af te 
vragen waarvoor de gemeenteraad op aarde is en waar je wel en niet 
over gaat. Maar nog belangrijker is de vraag wat de inwoners van 
Heemskerk van ons verwachten, wat vinden zij belangrijk? 

Je ziet in Den Haag het fenomeen ‘twitterpolitiek’. Ophef is het 
nieuwe debatmodel en wat op twitter trending is, is het belangrijkste 
wat er die dag besproken moet worden. Maar dat is natuurlijk niet 
hoe de wereld werkt. Veel belangrijke zaken zijn niet sexy en de 
hoeveelheid likes of commentaar is vaak niet representatief voor hoe 
goed je bezig bent. De grote zwijgende meerderheid laat zich 
namelijk niet horen. Op Heemskerks niveau doen we het goed, 
alhoewel we ons wel eens bezondigen aan het te groot maken van 
een deelbelang of het te specifiek invullen van ‘wat onze inwoners 
zouden willen’. Maar wat is dan de juiste modus operandi? 

Voorzitter, wat D66 betreft is er eigenlijk maar 1 echt doel dat deze 
raad zich moet stellen. Heemskerk beter maken, ZICHTBAAR beter. 
Maar dat vraagt wel om durf. Durf om soms voor de troepen uit te 
lopen. Durf om je niet uitsluitend te laten leiden door wat in ‘Je bent 
Heemskerker als’ wordt gezegd. Durf om te investeren in Heemskerk 
en dat goed uit te leggen. Als je niets doet kun je ook geen fouten 
maken, maar Heemskerk wordt er ook niets beter van. 



D66 is met die insteek de verkiezingen in gegaan, met een ambitieus 
en realistisch programma. Dat vooruitstrevende en optimistische 
verhaal werd beloond en samen met Heemskerk Lokaal en 
GroenLinks hebben we dit vertaald in een coalitieakkoord. Een 
akkoord waarmee we aan de slag gaan, de burger betrekken, 
inzetten op stevige beleidswijzigingen en investeren in Heemskerk, 
juist op die plekken waar de afgelopen 4 jaar niet of te weinig is 
geïnvesteerd. Waarom dat niet is gebeurd, laat ik aan iedere partij 
om zelf te beoordelen maar D66 is blij dat het roer om is. Want niet 
investeren kost geld, dat zien we bijvoorbeeld aan de tekorten in de 
Jeugdzorg en in de energiekosten van onze gemeentelijke 
accommodaties. 

D66 staat ook voor een lokale overheid die er voor haar inwoners is. 
Een Heemskerk met goede voorzieningen en een uitstekend 
dienstverleningsniveau. We moeten helaas constateren dat beiden 
onder druk staan. Er blijven veel ambities van deze raad liggen door 
onvoldoende uitvoeringskracht en veel van onze voorzieningen zijn 
aan vernieuwing toe. Niet alleen het zwembad, maar ook de scholen 
en sportaccommodaties. Goed onderhouden wegen, genoeg 
waterbergende capaciteit en goed onderhouden groen. Zomaar wat 
zaken die voor veel inwoners dagelijks zichtbaar zijn en hun 
woongenot direct of indirect raken. 

Voorzitter, D66 is blij dat deze coalitie met positief kritische steun 
van de oppositie aan de gang is gegaan, dat we gaan investeren in 
Heemskerk. Blij dat dit college een meerjarig sluitende begroting aan 
ons voorlegt met een gepast tempo als het gaat om de investeringen 
maar een duidelijke prioritering. Complimenten daarvoor. We zien 
dat de septembercirculaire nog wat extra ruimte heeft gegeven voor 
2023 maar D66 stelt zich op het punt om daar behoudend mee om te 



springen. Het jaar is nog niet voorbij. We zijn nog in afwachting van 
het Berenschot rapport over de staat van de ambtelijke organisatie. 
Het IHP en de Dmops, de duurzame meerjarige onderhoudsplannen, 
voor onze gemeentelijke accommodaties staan nog op de agenda. 
We houden dus graag financiële ruimte voor 2023 over zodat we 
door kunnen met onze investeringsagenda. 

Voorzitter, een laatste punt wat ik wil maken is hoe de raad in positie 
gezet wordt bij het maken van beleid. We zijn aan de gang met 
commissievoorstellen en straks met bestuurlijke startnotities maar 
zoals we ook vanavond zien vind de discussie over inhoudelijke 
punten en ideeën van de afzonderlijke partijen vaak te laat plaats. 
Een amendement of motie bij de perspectiefnota of begroting die je 
3 dagen of korter van te voren krijgt is een gemiste kans om echt 
inhoudelijk met elkaar in gesprek te gaan over het waarom en het 
hoe van de naar voren gebrachte punten. 

Dat ziet D66 graag anders. Wat ons betreft houdt het namelijk niet 
op bij het opstellen en uitvoeren van een coalitieakkoord. Een raad 
die meer inzicht krijgt in de politieke ideeën van elke partij is een 
sterkere raad, zeker als dat gepaard gaat met een inhoudelijk scherp 
debat. En dat vraagt herhaling en aanscherping dus daarom vindt dit 
wat D66 betreft jaarlijks plaats. Om deze werkwijze meer vorm te 
geven dienen we daarom de motie ‘Raadsbrede input begroting’ in. 

Voorzitter, ik sluit af. D66 kan zich vinden in deze begroting en vindt 
dat deze recht doet aan de ambities EN de realiteit van de dag. We 
kijken met gepast optimisme naar de komende jaren waarin we 
Heemskerk echt zichtbaar beter gaan maken. Dank u wel. 

 


